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WRZ.0002.4.2024 

 

Protokół nr IV/24 

z obrad sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 27 sierpnia 2024 roku 

 

Sesja Rady Powiatu Wodzisławskiego rozpoczęła się w dniu 27 sierpnia 2024 roku 

o godz. 14:00. Miejscem obrad była sala Powiatowego Centrum Konferencyjnego 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Pszowskiej 92a. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz otworzył sesję i na 

podstawie listy obecności stwierdził wymagane quorum. W sesji uczestniczyło 25 

radnych. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przywitał wszystkich 

zaproszonych gości oraz obecnych na sesji pracowników Starostwa, kierowników 

jednostek organizacyjnych oraz Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Wodzisławiu Śląskim Panią Barbarę Orzechowską, Powiatowego 

Inspektora Budowlanego w Wodzisławiu Śląskim Pana Mieczysława Widenkę, 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wodzisławiu Śląskim Pana Wojciecha 

Białonia, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim Panią 

Annę Słotwińską-Plewkę, Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wodzisławiu Śląskim Panią Aleksandrę Witoszek wraz z podległymi 

jednostkami, a także Dyrektora Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług 

Pralniczych w Wodzisławiu Śląskim Pana Dezyderiusza Szwagrzaka oraz 

Dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach 

i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, Pana Cezarego 

Tomiczka.       

Ad. 2  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

porządek obrad wraz z materiałami na sesję został przesłany radnym drogą 

elektroniczną poprzez program „eSesja”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady Powiatu. 

4) Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego o stanie 

bezpieczeństwa budowlanego na terenie Powiatu Wodzisławskiego. 

5) Bezpieczeństwo sanitarne i weterynaryjne na obszarze Powiatu 

Wodzisławskiego: 

 a) informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii, 

 b) informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego. 
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6) Zadania z zakresu przeciwdziałania bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku 

pracy realizowane przez Powiat Wodzisławski w 2023 roku - sprawozdanie 

Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim. 

7) Działalność Powiatu Wodzisławskiego w zakresie pomocy społecznej, 

wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz polityki prorodzinnej: 

a) sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wodzisławiu Śląskim za 2023 rok wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej, 

b) sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 

2023 rok. 

8) Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług 

Pralniczych w Wodzisławiu Śląskim za 2023 rok. 

9) Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od III sesji. 

10) Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/182/2012 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 29 marca 2012 roku w sprawie nadania statutu Powiatowemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, 

b) ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Wodzisławskiego, 

c) założenia Branżowego Centrum Umiejętności w Dziedzinie Robotyki 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ulicy Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego 

1, 

d) zmiany Uchwały Nr LIII/572/2010 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 

10 listopada 2010 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad i trybu 

umarzania należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Powiatowi Wodzisławskiemu lub jednostkom mu 

podległym, a także udzielania ulg w spłacie tych należności, 

e) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2024 rok wraz z załącznikami, 

f) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041, 

g) rozpatrzenia petycji Pana M. O. S. o wprowadzenie audiowizualnej 

rejestracji przebiegu obrad komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

udostępniania zapisu na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz 

w inny sposób zwyczajowo przyjęty, nie później niż na 7 dni od dnia 

posiedzenia komisji, 

h) przekazania skargi organowi właściwemu do jej rozpatrzenia, 

i) poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim w sprawie przywrócenia bezpośrednich połączeń kolejowych 

Wodzisław Śląski- Gliwice skierowanego do Marszałka Województwa 

Śląskiego, Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego oraz Prezesa Kolei 

Śląskich, 
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j) poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim w sprawie bezpośredniego połączenia kolejowego Wodzisławia 

Śląskiego z Chorwacją skierowanego do Ministra Infrastruktury oraz 

Prezesa PKP Intercity, 

k) poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim w sprawie przywrócenia do Wodzisławia Śląskiego oferty 

pociągów dalekobieżnych dostępnych ze stacji Wodzisław Śląski 

skierowanego do Ministra Infrastruktury, Wiceministra Infrastruktury oraz 

Prezesa Zarządu PKP Intercity. 

11) Interpelacje i zapytania radnych. 

12) Wnioski i oświadczenia radnych. 

13) Informacje bieżące. 

14) Zamknięcie obrad IV sesji. 

 

Wobec braku zgłoszonych wniosków do porządku obrad Przewodniczący Rady 

Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do jego realizacji. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż 

protokół z III sesji z dnia 25 czerwca 2024 roku został przygotowany i wyłożony 

w statutowym terminie. Uwag do protokołu nie zgłoszono. Następnie 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu imiennym udział wzięło 22 radnych. Za przyjęciem głosowało 22 

radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Protokół Nr III/24 z obrad III sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 25 

czerwca 2024 roku został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 4 

Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego o stanie 

bezpieczeństwa budowlanego na terenie Powiatu Wodzisławskiego, stanowi  

załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa 

i Porządku oraz Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Radny Pan Ryszard Zalewski podziękował za zawartą w materiale informację 

dotyczącą budynku, który uległ pożarowi w okolicy rynku. Zauważył, że jest tam 

wzmianka o podjętych działaniach. Powiedział, że obecnie budynek zupełnie 

inaczej wygląda i myśli, że nie stanowi zagrożenia.  

Rada Powiatu zapoznała się z powyższą informacją. 
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Ad. 5 

Bezpieczeństwo sanitarne i weterynaryjne na obszarze Powiatu Wodzisławskiego: 

a) informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii, stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa 

i Porządku oraz Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

Radny Pan Ryszard Zalewski zapytał czy w tym punkcie można zadawać 

pytania w temacie bezpieczeństwa sanitarnego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz odpowiedział, że 

później. Aktualny punkt dotyczy bezpieczeństwa weterynaryjnego.   

Rada Powiatu zapoznała się z powyższą informacją. 

b) informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

informacja została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa 

i Porządku oraz Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że zapoznał się z materiałami 

i zauważył, że zachorowania na choroby zakaźne w przypadku zapalenia opon 

mózgowych w 2023 roku wynosiły 3 przypadki zaś w pierwszym półroczu 2024 

roku 8. Stwierdził, że można powiedzieć, iż jest to prawie pięciokrotny wzrost. 

Zapytał czy jest jakaś informacja czy analiza z czego to może wynikać, czy po 

prostu jest więcej przypadków jednak przyczyna nie jest na ten moment znana.   

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Pani Barbara Orzechowska 

powiedziała, że wydaje się to 100% wzrost natomiast to są nadal pojedyncze 

przypadki. Dodała, że musiałaby przeanalizować te przypadki pod kątem źródła 

zakażenia opon mózgowo-rdzeniowych czyli raczej nie jest to zapalenie 

meningokokowe tylko odkleszczowe zapalenie. Natomiast nie jest to taki wzrost, 

który może wzbudzić zaniepokojenie. Stwierdziła, że zaniepokojenie może 

wzbudzić wzrost krztuśca, którego też nie jest dużo, ale dotychczas takich 

przypadków praktycznie nie było. Obecnie obserwuje się ich coraz więcej, 

a wynika to m.in. z tego, że rodzice nie chcą szczepić dzieci.    

Rada Powiatu zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 6  

Zadania z zakresu przeciwdziałania bezrobociu i aktywizacji lokalnego rynku 

pracy realizowane przez Powiat Wodzisławski w 2023 roku - sprawozdanie 

Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Samorządu oraz 

Strategii i Rozwoju Powiatu. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim Pani Anna 

Słotwińska-Plewka przedstawiła sprawozdanie z działalności Powiatowego 

Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim w roku 2023, które stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. Ponadto przedstawiła prezentację multimedialną, która stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.  

Radny Pan Leszek Bednorz zapytał czy są w tej chwili środki na otwarcie 

działalności gospodarczej, a także do kiedy one są i czy są jakieś prognozowane 

nowe.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim Pani Anna 

Słotwińska-Plewka powiedziała, że środki były od początku roku i podejrzewa, 

że będą do końca roku. Środki na podjęcie działalności gospodarczej skierowane 

są dla około 130-140 osób. Dodała, że Środki pochodzą z Funduszy Europejskich 

oraz Krajowych i nie ma na razie problemu. Zauważyła, że nie wszystkie osoby 

które zamierzają założyć działalność gospodarczą uzyskają dotację ponieważ 

w regulaminie są wyszczególnione kryteria. Dodała, że regulamin dostępny jest 

na stronie Powiatowego Urzędu Pracy. Następnie powiedziała, że dobrym 

kierunkiem jest to, że wyjątkowo dużo młodych osób (do 30 roku życia) decyduje 

się otworzyć firmę. Dodała, że wzrost ten w porównaniu do tego co było kilka lat 

temu jest kilkukrotny.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

wskaźnik bezrobocia w ostatnich latach oscyluje w granicach 2,8%. Dodał, że 

jest to porównanie do tego co było w latach 2018/2019. Powiedział, że śledząc 

wykres dotyczący wskaźnika bezrobocia to pod tym względem jest dobrze.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim Pani Anna 

Słotwińska-Plewka stwierdziła, że nie jest dobrze ponieważ wskaźnik jest za 

niski. Wyjaśniła, że są dwa wskaźniki mierzenia. Jeden to taki, który mierzy 

Główny Urząd Statystyczny, drugi zaś o którym wspominał Przewodniczący Rady 

Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz, który jest właściwym wskaźnikiem, mierzy 

Eurostat. Powiedziała, że Eurostat mierzy we wszystkich krajach Unii 

Europejskiej czyli mierzy ile osób w ciągu ostatnich czterech tygodni szukało 

pracy i ile w ciągu najbliższych dwóch tygodni jest zdolnych podjąć zatrudnienie. 

W związku z tym mierzy aktywność osób, które są gotowe do pracy. Dodała, że 

Polska w tym zakresie jest druga od dołu.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Witold Mandrysz zauważył, że Dyrektor PUP 

Pani Anna Słotwińska-Plewka wspomniała o trudnej sytuacji seniorów w 

kontekście ich zatrudnienia. Zapytał czy seniorzy 50+ i 60+ nadal są w kategorii 

grupy wykluczonej. Powiedział, że jeżeli tak to czy nadal są możliwości tworzenia 

podmiotów ekonomii społecznej, które rekrutują osoby wykluczone społecznie 
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i czy w tym zakresie można tworzyć miejsca pracy, które zatrudniałyby 

„Silversów”. Wspomniał, że należy mieć świadomość tego, że „Silversi” chcą 

pracować, a niekoniecznie chcą robić karierę. Ekonomia społeczna ma to do 

siebie, że działa w aspekcie wsparcia społecznego przy czym niekoniecznie 

można dorabiać się tam wielkich pieniędzy, ale stabilnie pracować. Zapytał czy 

w tym zakresie są programy czy projekty również na poziomie Powiatowego 

Urzędu Pracy czy podejmowane są jakieś działania. Stwierdził, że takie podmioty 

mogłyby zajmować się rozwiązaniem innych problemów chociażby wsparcie 

środowiskowe w zakresie zdrowia czy osób, które są w jakimś kontekście 

niesamodzielne.    

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu Śląskim Pani Anna 

Słotwińska-Plewka powiedziała, że w powiecie wodzisławskim w porównaniu 

do innych powiatów podmioty ekonomii społecznej jeszcze raczkują, to się 

dopiero zaczyna. Natomiast zauważono już ten problem na poziomie 

legislacyjnym i ministerialnym. Wobec tego będą większe środki na wsparcie tych 

podmiotów, co już się dzieje. Powiedziała, że w PUP w tym roku zwrot części 

kosztów zatrudnienia osób, które są w podmiotach ekonomii dotyczyły tylko 

trzech osób. Dodała, że zaangażowano łącznie kwotę 200 000 zł więc to już jest 

dużo, bo jest to więcej od zera, które było do tej pory. Natomiast powiatem 

wyróżniającym się, który bardzo aktywnie działa w tym względzie jest powiat 

cieszyński oraz w mniejszym zakresie powiat pszczyński. Następnie powiedziała, 

że „Silversi” czyli osoby starsze, które niekoniecznie muszą i nawet nie chcą 

pracować na pełny etat ponieważ korzystają ze świadczeń emerytalnych, 

mogłyby pracować w mniejszym wymiarze czasu pracy. Dzięki temu mogłyby 

świadczyć swoją wiedzę i cechy, które są potrzebne w miejscach pracy dla osób 

zajmujących się opieką nad innymi. Powiedziała, że jest to ten segment, który 

musi się rozwijać patrząc na to, że będzie coraz więcej osób starszych, które 

będą wymagały wszechstronnej opieki. W związku z powyższym zawody 

i wsparcie w zakresie usług opiekuńczych musi się rozwijać. Dodała, że to się już 

dzieje i ma nadzieję, iż będzie zarówno więcej środków jak i możliwości w tym 

zakresie. 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

Ad. 7  

Działalność Powiatu Wodzisławskiego w zakresie pomocy społecznej, wspierania 

rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz polityki prorodzinnej:  

a) sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wodzisławiu Śląskim za 2023 rok wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Zdrowia i Pomocy 

Społecznej.  
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu 

Śląskim Pani Aleksandra Witoszek przedstawiła prezentację multimedialną, 

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że Dyrektor PCPR Pani Aleksandra 

Witoszek wspominała o Domach Pomocy Społecznej. Dodał, że była mowa 

o liczbie osób przebywających w DPS. Zapytał jakie jest rzeczywiste 

zapotrzebowanie na takie usługi, a także czy są kolejki i osoby oczekujące. 

Zapytał także jak jest z osobami zainteresowanymi, które obecnie nie mogą się 

tam znaleźć. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu 

Śląskim Pani Aleksandra Witoszek powiedziała, że jest coraz większe 

zainteresowanie. Zauważyła, że rok temu czy dwa lata temu były wolne miejsca 

w DPS, nie wspominając już o okresie pandemicznym. Natomiast na dzień 

dzisiejszy wszystkie miejsca są zagospodarowane, a lista zainteresowanych 

i oczekujących jeśli dobrze pamięta wynosi co najmniej 7-8 osób i ta liczba 

rośnie.  Następnie powiedziała, że podobnie jest w drugim DPS jednak on ma 

troszeczkę inną specyfikę i tam rotacyjność jest dużo mniejsza. Natomiast 

w przypadku Domu Pomocy Społecznej w Gorzycach rotacyjność jest większa ze 

względu na niepełnosprawności i wiek mieszkańców. 

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że była również mowa 

o Specjalistycznym Ośrodku Wsparcia Dla Osób Doznających Przemocy Domowej 

W Wodzisławiu Śląskim. Zauważył, że Ośrodek posiada 14 miejsc. Zapytał jak 

długo osoby mogą korzystać z tych zasobów i co się potem z nimi dzieje.   

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wodzisławiu 

Śląskim Pani Aleksandra Witoszek powiedziała, że zgodnie z przepisami 

ustawy osoby mogą przebywać w Ośrodku do 4 miesięcy jednak pobyt ten 

uzasadniony pewnymi względami może być im wydłużony. Dodała, że osoby po 

powrocie do środowiska są monitorowane przez Ośrodek. 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

b) sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 

2023 rok, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Zdrowia i Pomocy 

Społecznej. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 
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Ad. 8  

Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług 

Pralniczych w Wodzisławiu Śląskim za 2023 rok.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan  Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Zdrowia i Pomocy 

Społecznej.  

Dyrektor Zakładu Aktywności Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych Pan 

Dezyderiusz Szwagrzak przedstawił sprawozdanie z działalności Zakładu 

Aktywności Zawodowej Zakładu Usług Pralniczych w Wodzisławiu Śląskim za 

2023 rok, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu, a także prezentację 

multimedialną, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

Ad. 9  

Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od III sesji, 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Sprawozdanie zostało umieszczone 

w Programie eSesja. Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. Informacja o aktualnie prowadzonych postępowaniach o udzielenie 

zamówienia publicznego przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień 

Publicznych Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu. Informacja o realizowanych postępowaniach o udzielenie 

zamówienia publicznego prowadzonych przez Powiatowy Zarząd Dróg 

w Wodzisławiu Śląskim w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Ponadto sprawozdanie 

z wizyty delegacji Powiatu Wodzisławskiego w Powiecie Tczewskim w dniach 22-

25 sierpnia 2024 roku, stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Ponadto Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że 

sprawozdanie z prac zarządu będzie odbywało się w trzech blokach. Na początek 

on przedstawi kilka ogólnych informacji co się działo i czym się zajmowali 

wszyscy członkowie Rady. Następnie Wicestarosta Pani Barbara Chrobok 

przedstawi informację w tematach oświatowych i to co się działo, łącznie 

z informacją o naborach do szkół. Później Członek Zarządu Pan Arkadiusz 

Skowron przedstawi najważniejsze informacje w tematach ochrony środowiska. 

Powie o sytuacji związanej z hałdą w Rydułtowach i propozycji zagospodarowania 

terenów poszpitalnych w Rydułtowach. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że w swoim wystąpieniu 

powie kilka słów o działalności każdego z Wydziałów, za które odpowiada. 

Następnie przedstawiła prezentację multimedialną, która stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 
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Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że przedstawi 

sprawozdanie z dwóch obszarów, którymi są pomoc społeczna i ochrona 

środowiska. Następnie przedstawił prezentację multimedialną, która stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do członka Zarządu Pana 

Arkadiusza Skowrona w kontekście spotkania w Rydułtowach i powiedziała, że od 

Radnych z Rydułtów otrzymała inną informację dlatego jest troszkę zdziwiona. 

Zauważyła, że organem założycielskim szpitala jest powiat wodzisławski, 

a Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że przedstawił koncepcję 

zagospodarowania Szpitala na spotkaniu w Rydułtowach. Zapytała czy Członek 

Zarządu Pan Arkadiusz Skowron nie uważa, że najpierw taką koncepcję 

zagospodarowania obiektów powinni usłyszeć i przedyskutować radni powiatu 

wodzisławskiego. Następnie powiedziała, że dzisiaj dowiedziała się, że jest jakiś 

plan, ale nie wiadomo dokładnie jaki. Dodała, że na slajdach pokazano tylko 

budynki. Ponadto Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że miasto 

Rydułtowy będzie realizowało coś w ramach projektu Polsko-Szwajcarskiego. 

Zauważyła, że projekt ten dotyczy tylko jednego budynku, a jest ich więcej. 

Zapytała kiedy zostanie przedstawiona koncepcja, kiedy wejdzie w życie, a także 

jakie są źródła finansowania programu jeżeli chodzi o zagospodarowanie 

obiektów w Rydułtowach. Przypomniała, że na Oddziale Pediatrycznym, który 

również jest do zagospodarowania, ciąży projekt. Powiedziała, że projekt 

obejmował m.in. wymianę zewnętrznych sieci ciepłowniczych, likwidację 

dotychczasowych kotłowni, ocieplenie takich budynków jak: Oddział 

Pediatryczny, laboratorium, stacja pogotowia czy budynek archiwum. Ponownie 

powtórzyła, że właścicielem nieruchomości w którym przeprowadzona będzie 

koncepcja i zmiana jest powiat wodzisławski jako organ założycielski, który 

nieodpłatnie przekazał Szpitalowi teren w użytkowanie. Zapytała czy nie ma 

obaw, że likwidacja nie tylko Pediatrii, która będzie przedmiotem dyskusji 

w następnym punkcie, tylko w ogóle tego co zamierza się zrobić, nie doprowadzi 

do tego, że płatności projektu przejdą ponieważ na ten moment nie prowadzi się 

działalności medycznej. Następnie zapytała jakie dodatkowe koszty zostaną 

poniesione w związku z naruszeniem trwałości projektu. Odniosła się do Członka 

Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona i powiedziała, że albo ma się jakiś pomysł 

albo występuje się z jednym obrazkiem. Dodała, że myślała, iż będzie ich więcej. 

Stwierdziła, że to są bardzo ważne pytania, które dotyczą Rydułtów. Zauważyła, 

że w punkcie 10 radni będą procedować statut do którego się odniesie. 

Powiedziała, że ma obawę, a bardzo życzy temu Powiatowi ponieważ pochodzi 

z powiatu wodzisławskiego i jest w wieku senioralnym jak było powiedziane na 

początku, że dąży się tylko do tego żeby uratować szpital w Wodzisławiu 

Śląskim. Jednak przy tych koncepcjach, których nie zna, przy zmianach 

statutowych, obawia się, że Szpital nie będzie konkurencyjny w porównaniu do 

innych szpitali powiatowych w okolicy ponieważ nie ma z czym wyjść. 

Stwierdziła, że nie ma Oddziału Pediatrycznego, Oddział Chirurgiczny działa na 

pół gwizdka, a w statucie jest informacja o łączeniu dwóch Oddziałów 



Strona 10 z 33 
 

Wewnętrznych. Następnie zapytała za co i kiedy zostanie przeniesiony Oddział 

Rehabilitacyjny. Powiedziała, że w związku z powyższym ma obawy, że za chwile 

powiat wodzisławski zostanie także bez Szpitala w Wodzisławiu Śląskim.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron wyjaśnił, że to on namówił Starostę 

Pana Leszka Bizonia do przeprowadzenia konsultacji zanim podejmie się decyzję. 

Wyjaśnił, że są to strategiczne decyzje, których nie podejmuje się pochopnie 

tylko trzeba także wysłuchać opinii publicznej i mieszkańców. Dodał, że Starosta 

Pan Leszek Bizoń przestrzegał go i pytał dlaczego zaczyna konsultacje 

z mieszkańcami Rydułtów a nie z radnymi powiatu wodzisławskiego. Stwierdził, 

że to jego wina ponieważ to on namówił Starostę Pana Leszka Bizonia. Następnie 

powiedział, że chciał porozmawiać z mieszkańcami ponieważ było to wywołane 

jeśli dobrze pamięta jednym z artykułów czy wywiadów w Radiu 90, gdzie padły 

deklaracje, w jakim kierunku zmierzają zmiany statutowe, które dzisiaj są 

przedmiotem procedowania. Wyjaśnił, że to co przedstawił na dwóch komisjach, 

a będzie przedstawiał na wszystkich, w części szczegółowej będą przedstawiane 

radnym powiatowym, którzy podejmą ostateczną decyzje co do kierunku a nie 

programu. Podkreślił, że mówi o kierunku czyli o pomyśle, idei, a kierunkiem jest 

pomoc społeczna czyli usługi pomocowe oraz zdrowotne. Ponownie powtórzył, że 

jest to propozycja. Jak wspomniał wcześniej być może ona ulegnie jeszcze 

modyfikacji ze względu na to, że ktoś zaproponuje bardzo ciekawą sprawę. 

Poinformował, że odezwało się kilka podmiotów (lekarze i policja), którzy mają 

własne pomysły co do zagospodarowania obiektów, które dzisiaj nie są 

użytkowane. Natomiast co do przeniesienia Szpitala w całości z Rydułtów do 

Wodzisławia Śląskiego osobiście zapytał Dyrektora Szpitala Pana Cezarego 

Tomiczka na Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej czy już ma jakiś termin. 

Dyrektor PPZOZ powiedział, że jeszcze nie więc aktualnie nie ma przenoszenia 

żadnych usług. Jedyne o czym dzisiaj będzie się rozmawiać to Oddział Pediatrii, 

który nie funkcjonuje od 7 miesięcy. Stwierdził, że nie będzie wchodził 

w kompetencje Dyrektora PPZOZ jeżeli chodzi o kwestie dotyczące Szpitala. 

Wyjaśnił, że poruszył temat ponieważ był to pomysł przedstawienie jakiejś 

koncepcji. W momencie kiedy z Wicestarostą Panią Barbarą Chrobok obejrzał 

obiekty szpitala w Rydułtowach stwierdził, że trzeba się zająć tymi obiektami na 

tyle żeby one nie zmarniały i to był główny powód żeby myśleć o tym co będzie 

w przyszłości, a nie czekać do ostatniej chwili. Następnie odniósł się do trwałość 

projektu i powiedział, że jest to praca wspólna. Wyjaśnił, że pomoc społeczna 

i opieka nad osobami z niepełnosprawnościami mogą spełniać kryteria, które są 

narzucone w projekcie dotyczącym usług medycznych. W związku z tym działania 

zmierzają w tym kierunku. Oczywiście jest to później kwestia negocjacji 

z Urzędem Marszałkowskim w tej sprawie. Powiedział, że najważniejszą rzeczą 

jest pewność tego czy ten kierunek jest prawidłowy i czy można w tym kierunku 

iść stąd wynika jego pytanie i proces konsultacji. Zauważył, że podmioty 

zewnętrzne, które do tej pory wiedziały o tym, że na tym terenie znajduje się 

Szpital i nic więcej nie będzie, nawet nie podchodziły do tematu 

zagospodarowania obiektów, które dzisiaj stoją puste. W momencie kiedy wyśle 
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się sygnał na zewnątrz o gotowości do rozmów i negocjacji z podmiotami, które 

chciałyby prowadzić własną działalność w obiektach kompleksu rydułtowskiego, 

to wtedy jest możliwość szukania środków finansowych i planu, czyli to co radna 

Pani Danuta Maćkowska chciała otrzymać, ale nie na etapie pomysłu, koncepcji 

i uzgodnienia co ma w przyszłości w kompleksie budynków się znajdować. 

Poprosił o cierpliwość i wzięcie udziału w konsultacjach. Dodał, że czeka na 

konstruktywną krytykę i pomysły. 

Radna Pani Danuta Maćkowska zapytała o projekt, który ciąży na obiektach 

Oddziału Pediatrycznego, jakie to będą koszty. Następnie odniosła się do Członka 

Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona i powiedziała, że ma rację, że dla Rydułtów 

bardzo ważne jest zagospodarowanie upadających budynków, jednak należy 

mieć plan. Stwierdziła, że od kilku lat słyszy się tylko jak będzie program, jak 

będzie projekt to coś tam się zrobi. Powiedziała, że dziwi ją, iż Dyrektor PPZOZ  

nie ma jeszcze pomysłu kiedy przeprowadzi Rehabilitację zwłaszcza, że 

w październiku lub listopadzie musi przedstawić Radnym program naprawczy 

szpitala. W związku z tym zapytała czy nadal nie ma pomysłów na 

zagospodarowanie i przeniesienie oddziałów. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że są różne pomysły, 

jednak zanim wybierze się ostateczną wersję planuje się podjąć konsultacje 

z różnymi środowiskami w celu wybrania najlepszej oferty i najlepszej 

możliwości. Następnie odniósł się do wspomnianego przez Radną Panią Danutę 

Maćkowską  projektu i powiedział, że projekt ten nie dotyczy tylko Oddziału 

Pediatrycznego tylko większości budynków. Zauważył, że w ramach tego projektu 

poza termomodernizacją były wykonywane linie przesyłowe ciepła do wszystkich 

budynków włącznie z węzłami ciepła. Dodał, że przygotowana jest rozpiska 

budynków wraz z kosztem projektu i ewentualnym zwrotem środków. Zaznaczył, 

że wszystko będzie podlegało analizie. Powiedział, że przeprowadzając 

w pierwszej kolejności konsultacje i analizy danych usług wybierze się takie, 

które nie będą powodowały konieczności zwrotu środków albo będą na tyle 

korzystne finansowo, że nawet przy zwrocie środków, które nie są bardzo 

wysokie ponieważ największe kwoty zostały zrealizowane w Wodzisławiu 

Śląskim, będzie można je wybrać. Następnie zauważył, że projekt nie był 

realizowany z Funduszu Medycznego, tylko infrastruktury okołomedycznej 

i pomocowej. W związku z tym  pewne działania, które się pokrywają mogą być 

zinterpretowane w tym kierunku. Powiedział także, że rozmawiał w Urzędzie 

Marszałkowskim z zastępca dyrektora i ma pełną jasność w tym zakresie. 

Następnie odniósł się do Radnej Pani Danuty Maćkowskiej i powiedział, że nie 

podchodzi do tego tematu w sposób beztroski tylko chce wybrać to co jest 

najlepsze dla tego terenu. Przede wszystkim nie chce robić czegoś na szybko, 

bez pełnej analizy i wiedzy na temat kosztów nie tylko związanych 

z prowadzeniem nowych usług czy działalności na tym obiekcie, ale docelowo 

z funkcjonowaniem i ich utrzymaniem. Dlatego w tej chwili mówi tylko o kierunku 

i propozycjach. Dodał, że najbliższy miesiąc pozostawia jeszcze na rozmowę 



Strona 12 z 33 
 

i uzgodnienia z tymi, którzy w międzyczasie zgłosili się ze swoimi propozycjami. 

Wyjaśnił, że należy uzgodnić warunki i co w efekcie można osiągnąć i stworzyć. 

Po tych ustaleniach będzie możliwość przekazania pełnej informacji. W tej chwili 

mówi co jest na dzisiaj, jakie są pomysły i potrzeby. Zauważył, że potrzeby 

w zakresie pomocy społecznej w Powiecie mimo tego o czym mówiła Dyrektor 

PCPR Pani Aleksandra Witoszek, że jest bardzo dobrze rozwinięta siec usług 

w tym zakresie, jednak potrzeby są znacznie większe. Zauważył, że potrzeby to 

jedno a możliwość realizacji i finansowania to drugie. Następnie poprosił 

o cierpliwość ponieważ bez radnych nie zostanie nic wprowadzone. Dodał, że aby 

móc myśleć o wprowadzeniu innych nowych usług należało poinformować o tym 

wcześniej co też zostało zrobione w rozmowie z radnymi miasta Rydułtowy. 

Następnie zauważył, że wyraźnie powiedział, iż działalność szpitalna na tym 

terenie już się skończyła i na pewno jej nie będzie. Pozostaje kwestia co 

w zamian. Dodał, że chce wybrać najlepszą wersje, jak najlepsze usługi żeby 

z jednej strony wykorzystać budynki, ale z drugiej żeby to co tam powstanie 

służyło mieszkańcom powiatu wodzisławskiego, a przede wszystkim 

mieszkańcom Rydułtów. 

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do Starosty Pana Leszka Bizonia 

i powiedziała, że ma podobne odczucia. Następnie stwierdziła, że Starosta Pan 

Leszek Bizoń nie odpowiedział jakie ponosi się koszty związane z projektem. 

W związku z tym dopyta na piśmie. Zapytała na której sesji, wrześniowej czy 

październikowej zostanie przedstawiona koncepcja zagospodarowania 

i pozyskania środków. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń zauważył, że już powiedział, iż 

obecnie prowadzone są rozmowy i negocjacje. Dodał, że mówi o obecnym 

zarządzie i obecnej sytuacji. Jeżeli będzie konkretna propozycja zostanie ona 

przedstawiona. Na dzień dzisiejszy jak zaznaczył Członek Zarządu Pan Arkadiusz 

Skowron prowadzone są konsultacje i rozmowy. Poprosił o mniej uszczypliwości. 

Następnie zaprosił Radną Panią Danutę Maćkowską do merytorycznej rozmowy 

z nim bądź Członkiem Zarządu Panem Arkadiuszem Skowronem, może 

niekoniecznie na sesji, aby móc porozmawiać o propozycjach Radnej. Następnie 

powiedział, że nie odpowiedział jakie koszty są ponoszone ponieważ na dzień 

dzisiejszy nie ponoszone są żadne koszty związane z tym projektem 

i w najbliższym czasie takich kosztów ponosić się nie będzie dopóki tym terenem 

zarządza Szpital. Dodał, że koszty ewentualnie zostaną poniesione w przypadku 

zaprzestania zarządzania przez Szpital i wprowadzenia czegoś nowego albo 

zbycia. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że temat 

jest niezwykle trudny i takich spraw na pewno nie rozwiąże się na przysłowiowym 

kolanie. Zauważył, że są to liczne obiekty, które są leciwe bowiem jest kilka 

budynków sprzed niemalże I wojny światowej. Poza tym trzeba tam ulokować 

takie działalności, aby Powiat w przyszłości nie ponosił dodatkowych kosztów. 

Dodał, że myśli, iż Zarząd będzie dalej pracował i taka jest obietnica. 
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Radny Pan Wojciech Koźlik odniósł się do pierwszej części wypowiedzi 

Starosty Pana Leszka Bizonia w kontekście przedsięwzięć drogowych. Zauważył, 

że jakiś czas temu był planowany kolejny etap przebudowy ulicy Bohaterów 

Warszawy w Rydułtowach. Zapytał na jakim etapie jest to przedsięwzięcie oraz 

czy jest tam wykonywane jakieś projektowanie. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że mowa jest o ulicy 

Bohaterów Warszawy, łącznie z przebudową mostu, który tam funkcjonuje. 

Następnie poinformował, że w tej chwili realizowana jest dokumentacja 

techniczna na to zadanie. Myśli, że w drugiej połowie października powinna być 

dokumentacja skończona i złożony wniosek na pozwolenie na budowę i w tym 

momencie będą też znane koszty tej inwestycji i będzie szukane finansowanie 

zewnętrzne w tym zakresie. Powiedział, że już w tej chwili wie, że koszt wyniesie 

kilkanaście milionów, których na pewno Powiat sam nawet we współpracy 

z miastem Rydułtowy nie jest w stanie pokryć. Dlatego należy szukać 

finansowania zewnętrznego i ma nadzieję, że przy najbliższych naborach czy to 

z Funduszu Rozwoju Dróg czy może jakiś innych środków, które w międzyczasie 

się pojawia uda się te środki pozyskać i zrealizować zadanie. Zaznaczył, że 

podstawową kwestią jest to, że miasto Rydułtowy tak jak jest to w przypadku 

wszystkich gmin Powiatu, zadeklaruje 50% udział pokrycia wkładu własnego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przypomniał, że 

zgodnie ze statutem Powiatu Wodzisławskiego § 14: 

− ust. 1 Przewodniczący Rady może zabierać głos w każdej chwili obrad 

i zwracać radnym uwagę w związku z tematem, formą lub czasem trwania 

wystąpień. 

−  ust.2. Wypowiedź radnego nie powinna zakłócać porządku obrad, ani 

uchybiać powadze Rady.  

− ust.3. Jeżeli treść, sposób wystąpień albo zachowanie radnego zakłóca 

porządek obrad lub powagę Rady, Przewodniczący Rady może: określić limit 

czasowy wypowiedzi, ograniczyć do dwóch liczbę wystąpień radnego 

dotyczących danego zagadnienia, nie udzielić lub odebrać radnemu głos. 

Zauważył, że jeszcze nie było potrzeby artykułowania ww. zapisów jednak 

chciałaby, aby radni o tym pamiętali.  

Radny Pan Robert Wala zauważył, że w sprawozdaniu była mowa 

o inwestycjach drogowych. Powiedział, że chce poruszyć kwestie z posiedzenia 

Zarządu z 10 lipca 2024 roku jak również z 24 lipca 2024 roku. Zauważył, że 

w projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej jest przewidziane 

zmniejszenie limitów wydatków na 2024 rok o kwotę ponad 2 mln zł 

przeznaczonych na realizację przez PZD zadania pn. Przebudowa drogi 

powiatowej 1 Maja w Gołkowicach. Powiedział, że po rozstrzygnięciu przetargu na 

przebudowę tej drogi pojawiły się oszczędności o których Starosta Pan Leszek 

Bizoń wspominał pod koniec marca na sesji w Godowie. Tam też była propozycja 

ze strony Starosty Pana Leszka Bizonia, aby ww. oszczędności zostały 

przeznaczone na wyremontowanie kolejnego odcinka ulicy Powstańców Śląskich 
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w Skrzyszowie. W związku z tym ma nadzieję, że w tym kierunku to zmierza 

ponieważ wie, że są plany wyremontowania fragmentu ulicy Powstańców Śląskich 

w Skrzyszowie natomiast pojawiły się u niego wątpliwości dlatego ma nadzieję, iż 

Starosta Pan Leszek Bizoń je rozwieje z tego względu, że na posiedzeniu zarządu 

10 lipca 2024 roku w pkt. 8 zarząd jednogłośnie wyraził zgodę na zmniejszenie 

limitu wydatków przeznaczonych na realizację ww. zadania o kwotę 100 000 zł 

a zwiększył plan wydatków dla zadania przebudowa Paderewskiego w Pszowie. 

Powiedział, że ma nadzieję, iż te pieniądze tak jak Starosta Pan Leszek Bizoń 

wspomniał na sesji w Godowie są przeznaczone do realizacji na terenie gminy 

Godów i że inwestycja ulicy Powstańców Śląskich w Skrzyszowie zostanie 

wykonana. Podobnie na posiedzeniu zarządu 24 lipca 2024 roku była mowa, że 

ze wspomnianych oszczędności zostaną wykonane pewne zadania na terenie 

gminy Godów o których dzisiaj Starosta Pan Leszek Bizoń wspomniał tj. 

pozytywnej decyzji odnośnie remontu ulicy 1 Maja w Gołkowicach. Powiedział, że 

to dobra wiadomość natomiast będzie ciągle powtarzał, że ulica Powstańców 

Śląskich w Skrzyszowie jest w fatalnym stanie, a jest to droga przejazdowa do 

Jastrzębia Zdroju. Poprosił o informację kiedy można się spodziewać tego 

remontu, jakie kroki zostały czy zostaną podjęte ponieważ nie widział jeszcze 

tego podpunktu i tej inwestycji w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej nie znajduje się to zadanie ponieważ jest ono za małe. 

Wyjaśnił, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej umieszczane są takie zadania, 

których realizacja przekracza okres 1 roku albo jest finansowana z 2 różnych 

budżetów. Natomiast fatycznie następują zmiany, które są podyktowane 

wynikiem postępowania przetargowego i dostosowaniem wartości do aktualnych 

potrzeb. Zauważył, że były przesunięcia. Otrzymano w tej chwili kwotę 

w wysokości około 495 000 zł. Dodał, że w dniu dzisiejszym przed sesją otrzymał 

taką informację o której poinformował telefonicznie PZD w celu przygotowania  

pisma informacyjnego do Gminy Godów. Dodał, że Gmina Godów podjęła 

uchwałę w przedmiotowej sprawie. Obecnie należy ustalić terminy. Poinformował, 

że podpisanie umowy nastąpi za około 2-3 tygodnie. Dopiero wtedy będzie 

można formalnie rozpocząć postępowanie przetargowe. Stwierdził, że remont 

ulicy 1 Maja może nie nastąpić w tym roku. Zaproponował Radnemu spotkanie 

albo rozmowę telefoniczną w powyższym temacie. Powtórzył, że w tym tygodniu 

spotka się z Wójtem Gminy Godów w celu ustalenia terminów i szczegółów 

zadania. 

Ad. 10  

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/182/2012 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 29 marca 2012 roku w sprawie nadania statutu 

Powiatowemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach 

i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia 

i Pomocy Społecznej, Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu oraz 

Komisję Budżetu. 

Radny Miasta Rydułtowy Pan Gabriel Miliczek powiedział, że przyszedł 

z prośbą, nie z kłótnią. Dodał, że zawsze walczył o los Szpitala. Stwierdził, że 

należy pogodzić się z faktem, że trzeba jak najszybciej zagospodarować budynki 

w Rydułtowach. Powiedział, że plany i różnego rodzaju obietnice były już 10 lat 

temu, jednak nie zostały one zrealizowane. Dodał, że mieszka blisko budynków 

w Rydułtowach i tam już nie ma nawet sklepów. Stwierdził, że Szpital nie 

zajmował się w ogóle tymi budynkami. Dodał, że wielokrotnie interweniował 

zarówno na sesji Rady Miasta jak i w Powiecie. Powiedział, że dla niego jest to 

coś strasznego. Dodał, że znał dużo ludzi, którzy pracowali tam latami, nawet 

jego ciotka pracowała w Szpitalu. Była prawą ręką każdego dyrektora. 

Wspomniano o niej również w wydanej książce na temat Szpitala. Następnie 

powiedział, że wspomni o historii, a później przejdzie do budynków. Zauważył, że 

w 1921 roku budynki spełniały rolę szpitala powstańczego. Zwożono tam 

powstańców z Góry Świętej Anny. Następnie w latach 90, był to najlepszy szpital 

w Województwie Katowickim ponieważ wykonał najwięcej operacji 

ortopedycznych, chirurgicznych i ginekologicznych. Dodał, że wszyscy chcieli 

leczyć się w Szpitalu w Rydułtowach. Powiedział, że przy połączeniu Szpitali, 

Wodzisław Śląski chciał skorzystać na tym, ponieważ w Rydułtowach sprawnie 

funkcjonowała ginekologia. Wszyscy chcieli rodzić w Rydułtowach. Nadmienił, że 

nawet na wakacjach gdy wspomniał o Rydułtowach znalazła się osoba, która tam 

się urodziła. Była to dla niego wielka przyjemność. Powiedział, że przez wiele lat 

przyglądał się budynkom, na których porastały drzewa ponadto nie koszono 

trawy. Zaś budynki gospodarcze są całkowicie zarośnięte. Kiedyś tam były 

szklarnie, sady, wszystko było dopuszczone do takiego stadium, że radni nie 

chcieliby tego widzieć. Zauważył, że pierwszy budynek, który miał okazję dopiero 

teraz zobaczyć, wcześniej otrzymywał tylko informacje od pracowników, w czasie 

pandemii był wykorzystywany do przebierania się. Pracownicy informowali go 

również o spadających dachówkach i zalanych obiektach. Dodał, że nie 

dopuszczano go wcześniej ponieważ wszyscy wiedzieli, że walczy o Szpital, teraz 

już tylko o budynki, gdyż wiadomo, że nie będzie tam już niczego innego z racji 

tego, że to się już wszystko rozwaliło. Poinformował, że dopiero po rozmowie 

Dyrektora z Burmistrzem Miasta Rydułtowy miał okazje zobaczyć budynki. Dodał, 

że jest emerytem dlatego jest osiągalny i stara się uczestniczyć w spotkaniach. 

Wspomniał, że obecnie odbywa się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia, Polityki Społecznej i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

w Rydułtowach. Prosił członków Komisji o jej przesunięcie, jednak Komisji nie 

przesunięto, ale on się uparł i przyjechał na dzisiejszą Sesję. Następnie 

powiedział, że dopiero po jego oględzinach i interwencjach zostały wyjęte brzózki 

na kuchni, które miały już ponad 2 metry i odpadający balkon. Stwierdził, że 

podobnie jest w kostnicy, kuchni czy bibliotece, wszystko jest zniszczone. 
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Następnie powiedział, że 30 lat temu był radnym i w tej kadencji ponownie został 

wybrany. Powiedział, że z informacji, które przekazał Członek Zarządu Pan 

Arkadiusz Skowron dowiedział się tylko tyle, że tego Szpitala już nie będzie. 

Natomiast nikt nie wiedział, że zmieni się tak szybko nazwa Szpitala. Powiedział, 

że jest zbulwersowany z tego faktu ponieważ w Rydułtowach działa jeszcze 

Oddział Rehabilitacyjny, który ma nowe urządzenia, pomieszczenia są solidne 

i pomieszczą wielu pacjentów. Zauważył, że  społeczeństwo się starzeje. Dużo 

osób poddaje się zabiegom wszczepienia endoprotez. Zapytał jak pacjenci będą 

mogli korzystać z tej usługi jeżeli zostanie np. 10 miejsc. Stwierdził, że wówczas 

będą brani od uwagę wyłącznie pacjenci szpitalni. Poprosił, aby się nad tym 

zastanowić. Powiedział także, że w Rydułtowach znajduje się poradnia nocnej 

i świątecznej opieki zdrowotnej dla dzieci co jest bardzo dobre ponieważ 

mieszkańcy mają małe dzieci, które chorują. Zauważył, że o szpitalu zaczęto 

mówić „jak była inwazja na hałdę”. Powiedział, że docenia osoby, które zajęły się 

tematem hałdy. Wyjaśnił, że podczas wizyty telewizji w sprawie hałdy nie mógł 

wziąć udziału w spotkaniu ponieważ w tym czasie musiał uczestniczyć 

w szkoleniu RODO. Dzisiaj jak już wspominał opuścił Komisję żeby wziąć udział w 

Sesji. Następnie powtórzył, że dopiero teraz dowiedział się o wykreśleniu 

Rydułtów z nazwy Szpitala. Zauważył, że mieszkańcom Rydułtów przekazano, iż 

zostanie uruchomiony Oddział Paliatywny, o czym też była mowa w tygodniku 

„Nowiny”. Mówiono także o programie Polsko-Szwajcarskim. Powiedział, że pytał 

także Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona czy są jakieś inne propozycje 

do dalszych obiektów. Zauważył, że „dostając taką potężną kasę” można jeszcze 

jakiś inny obiekt wykonać, czy chociażby jeden oddział. Stwierdził, że wszyscy 

tego potrzebują ponieważ społeczeństwo się starzeje. Aktualnie nie ma projektu. 

Dodał, że dowiedział się o innych propozycjach natomiast zniknął Oddział 

Paliatywny. Zapytał dlaczego tak się stało. Zauważył, że o tym nie wiedzieli 

nawet Radni. Stwierdził, że ciągle czegoś nie wiadomo. Trzeba się prosić o coś, 

żeby się czegoś dowiedzieć, czy z jakichś innych źródeł bądź doniesień. 

Poinformował, że nie ma profilu na Facebooku w przeciwieństwie do swojego 

kolegi, który korzysta z tego portalu i „uderzy trochę na miasto, to oni na niego 

uderzają i nie może przekazać tych danych informacji”. Natomiast poprosił 

koleżankę, która przekazała te informacje, bo przedtem mówiono, że nawet nie 

ma środków do skoszenia trawy, a teraz wszyscy chcą się zająć tymi obiektami. 

Stwierdził, że jest to dla niego dziwne i uważa, że trawa powinna być dawno 

wykoszona. Powiedział, że są działy komunalne w mieście, które tym się powinny 

zająć, aby pomóc Szpitalowi. Zapytał kto będzie chciał zająć budynki, w takim 

stanie jak są obecnie. Stwierdził, że poprawiono dach natomiast w środku jeszcze 

nie był dlatego prosił Radę Miasta, Burmistrza i przedstawicieli Starosty Pana 

Leszka Bizonia żeby zorganizować wspólne spotkanie w obiektach razem 

z radnymi z Rydułtów. Dodał, że chciałby lepiej poznać radnych powiatowych i 

miło mu było słyszeć dzisiaj o wszystkich obiektach socjalnych, które są dla 

mieszkańców. Powiedział, że zgłasza chęć wsparcia i obejrzenia budynków. 

Następnie powiedział, że z informacji jakie uzyskał Radni powiatu 

wodzisławskiego nie interesują się Rydułtowami ponieważ kogo np. z Godowa 
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interesują Rydułtowy. Stwierdził jednak, że powinno to wszystkich interesować 

ponieważ niektórzy Radni są w jego wieku a życie pisze różne scenariusze. 

Poprosił o możliwość spotkania się w szpitalu, zapoznania się i obejrzenia 

budynków. Dodał, że usłyszał od Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona, że 

Radni nie będą chcieli się spotkać. Jest mu przykro z tego powodu ponieważ 

Radni zostali wybrani przez cały Powiat. Następnie powiedział, że całe życie 

walczy o Szpital i chce, żeby mieszkańcy mieli jasną sytuację. Należy powiedzieć 

jak jest, ile jest pieniędzy i wtedy powiedzieć, że nie ma Rydułtów jest Wodzisław 

Śląski. Poinformował, że Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że 

można wyłączyć pewne budynki, w których np. można już realizować jakieś 

działania. Dodał, że nawet jego znajomemu policjantowi obiecano, że będzie tam 

komisariat. Powiedział, że z miłą chęcią zgadza się z tym, że będzie komisariat. 

Następnie zauważył, że budynki są chronione tylko do godz. 19.00, później 

obsługa techniczna odchodzi. Zapytał czy Radni wiedzą ile budynków 

w Rydułtowach jest zdewastowanych. Dodał, że prosił o ochronę budynków, 

jednak nie zostało to wykonane. Powiedział, że częściowo wykonuje się naprawy 

jednak nie był tam i nie widział tego. Zauważył, że w budynku latały ptaki 

i występowały przecieki. Ponadto w jednym z budynków znajdowała się woda. 

Poprosił, aby nie wyłączać Rydułtów z nazwy Szpitala do momentu określenia 

pewnych warunków i zajęcia budynków. Stwierdził, że może powiedzieć sobie, że 

chce ocieplić dom, zrobić dachówkę i kupić pompę ciepła. Jednak nie zrobi tego 

ponieważ nie ma pieniędzy, a zadłużyć się nie chce. Następnie poprosił, aby 

rozważyć jego prośbę. Powiedział, że mówiono również, że zawsze krzyczy 

dlatego nie chcą go zaprosić na rozmowę. Zauważył, że ostatnio krzyczał 

ponieważ nie podobała mu się zmiana. Dodał, że wtedy pewna Radna chciała 

protokół z odbioru Oddziału Wewnętrznego. Zauważył, że ten Oddział jest 

w fatalnym stanie. Powiedział, że Dyrektor Oddział zlikwidował i później odszedł. 

Radny Miasta Rydułtowy powiedział, że ubolewa nad Szpitalem ponieważ wiele 

osób korzystało z jego usług i leży on w sercu wszystkich mieszkańców Rydułtów 

i nie tylko. Zauważył, że w Rydułtowach była świetna porodówka, i wszystko 

dobrze funkcjonowało. Powiedział, że na spotkaniu z Członkiem Zarządu Panem 

Arkadiuszem Skowronem dowiedział się, że to co było należy skreślić, żadna 

historia. Stwierdził, że skoro nie ma historii, a było dobrze, jednak zostało 

zlikwidowane, to co teraz. Zauważył, że planuje się wyłączyć Szpital. Zapytał czy 

teren ten zostanie zabezpieczony, aby nie niszczał. Dodał, że ma na myśli m.in. 

ogrzewanie pomieszczeń. Następnie powiedział, że Członek Zarządu Pan 

Arkadiusz Skowron wspomniał, że o wszystkim poinformował. Zapytał o czym 

poinformował. Stwierdził, że wie tyle co radni. Zauważył, że na spotkaniu 

powiedział Członkowi Zarządu, że przyszedł z kapeluszem i albo wyciągnie królika 

z kapelusza, albo coś konkretnego. Dodał, że Członek Zarządu Pan Arkadiusz 

Skowron nic nie powiedział ponieważ wszystko jest w trakcie. Stwierdził, że 

rozumie jeżeli coś ma być dobre. Dodał, że Członek Zarządu poinformował, że 

dzisiaj zostanie przedstawiona koncepcja, jednak nic nie zostało przedstawione. 

Następnie odniósł się do słów Starosty Pana Leszka Bizonia, który powiedział, że 
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był na spotkaniu w Warszawie i są wytyczne, które wskazują, że ma być jeden 

szpital na 50 km. Zapytał czy radni się zgadzają, że w aglomeracji, gdzie jest 

takie zaludnienie szpital ma być zlokalizowany w takiej odległości. Następnie 

wspomniał, że na operację na CITO czekał 2 lata, nikt go nie przyjął. Zapytał czy 

ktokolwiek sprawdził, jaki jest czas oczekiwania. Powiedział, że osoby w wieku 50 

lat najlepiej już powinny zapisać się na endoprotezę, bo mogą nie dożyć. 

Ponownie powtórzył, że na spotkaniu niczego się nie dowiedział. Powiedział, że 

ma nadzieję, iż dąży to w dobrym kierunku. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odniósł się do wspomnianej 

odległości szpitala wynoszącej 50 km i powiedział, że powtarza to każdemu z kim 

się spotka jednak podkreśla, że taką informację otrzymał z Ministerstwa Zdrowia. 

Stwierdził, że można chcieć natomiast na pewne decyzje nie ma wpływu. 

Wyjaśnił, że wynika to z finansowania szpitali. W tej chwili w powiecie 

wodzisławskim nie jest walka o utrzymanie Rydułtów czy utrzymanie szpitala 

w takim stanie, jaki był do tej pory. Jest to walka o to, żeby w ogóle na terenie 

Powiatu, szpital powiatowy istniał. Dodał, że dzisiejsza zmiana w Statucie jest po 

to, aby w miarę szybko zintensyfikować to, co się dzieje i co ma być w szpitalu 

w Wodzisławiu Śląskim. Następnie odniósł się do Radnego Miasta Rydułtowy, 

który powiedział, że na spotkaniu z Członkiem Zarządu Panem Arkadiuszem 

Skowronem nie dowiedział się niczego, dzisiaj również. Wyjaśnił, że to o czym 

mówią jest stanem wiedzy, konsultacji i pomysłów na dzień dzisiejszy. 

Powiedział, żeby poczekać jeszcze miesiąc. Dodał, że umówionych jest kilka 

spotkań z ludźmi, którzy mają swoje pomysły i chcą zainwestować na tym 

terenie. Zauważył, że Radna Pani Danuta Maćkowska dopytuje kiedy to będzie. 

Radny Miasta Rydułtowy mówi o opiece paliatywnej. To wszystko są różnego 

rodzaju pomysły na dzień dzisiejszy. Podkreślił, że zanim zostanie dokonany 

wybór ostatecznej wersji programu i tego w co zainwestować i jakie działania 

wprowadzić zostaną przeprowadzone konsultacje z Radnymi. Następnie 

powiedział, że zgadza się ze słowami Radnego Miasta Rydułtowy, iż trzeba jak 

najszybciej zagospodarować budynki. Jednak na dzień dzisiejszy nie jest w stanie 

powiedzieć czy będą to wspomniane dzisiaj WTZ, czy ZAZ. Zauważył, że są to 

pomysły wynikające ze zdiagnozowanych potrzeb jednak trzeba przeanalizować 

i zdiagnozować na co „nas” stać i czy w ogóle są finansowania. Następnie odniósł 

się do projektu Polsko-Szwajcarskiego i poinformował, że dopiero w grudniu będą 

składane fiszki. Podkreślił, że to jeszcze nie jest wniosek, a fiszki, więc do 

środków jeszcze jest 1,5-2 lata. W związku z tym poszukiwane są inne 

rozwiązania i możliwości. Ponownie poprosił o cierpliwość i merytoryczne 

rozmowy, bez emocji, aby móc wspólnie wypracować to, co będzie najlepsze dla 

tych obiektów i Rydułtów. 

Radny Miasta Rydułtowy zauważył, że Członek Zarządu Pan Arkadiusz 

Skowron poinformował w tygodniku „Nowiny”, że rozpoczęły się konsultacje 

społeczne. Zapytał czy jeden wpis na Facebooku to konsultacje społeczne. 

Zauważył, że Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron jako jedyny był nazwany 
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optymistą programu, który planuje się zrobić. Zapytał Starostę Pana Leszka 

Bizonia czy również zrobił się optymistą. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że stara się być 

realistą. Natomiast w każdych zamierzeniach potrzebny jest zarówno optymista, 

który pokazuje co jest potrzebne, co by się chciało i realista, który mówi, 

policzmy, czy stać nas na to.  

Radny Miasta Rydułtowy powiedział, że chciał zabrać głos ponieważ obawia 

się, że jeżeli Szpital nie będzie już użytkował tych terenów i przejdzie to na 

starostwo, to starostwo powie, że nie ma pieniędzy. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że Szpital na pewno nie 

ma na to pieniędzy i na chwilę obecną Powiat tego nie zdejmie z administrowania 

przez szpital. Wyjaśnił, że spowodowane jest to tym, że ciąży tam projekt, który 

dopóki będzie w szpitalu, nie spowoduje zwrotu nakładów. Natomiast to, co 

powiedział wcześniej, przed wprowadzeniem jakichkolwiek działalności niezbędne 

są analizy pod kątem efektywności, głównie ekonomicznej. Powiedział także, że 

nawet jeżeli będzie zagrożenie zwrotu środków, a będzie „nas” stać biorąc pod 

uwagę wyliczenia perspektywiczne z którego wyjdzie, że za rok czy półtorej 

nakłady zwrócą się, to też będzie się to brało pod uwagę. Następnie powiedział, 

że jeżeli będą środki, będzie konkretny, zdecydowany i zaakceptowany przez całą 

Radę, przy współpracy z Radą i władzami Miasta Rydułtowy program, będą środki 

na to, wtedy zostanie zorganizowane spotkanie. Jednak dopóki nie ma środków 

i konkretnego programu można rozważać co by mogło być. Oczywiście od tego 

trzeba zacząć.  

Radny Miasta Rydułtowy podziękował za możliwość zabrania głosu i za to, że 

temat Szpitala jest przedmiotem obrad Sesji.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron odniósł się do słów Radnego Miasta 

Rydułtowy Pana Gabriela Miliczka w kontekście tego jakoby zakazywał mu 

spotkania z Radnymi. Wyjaśnił, że w rozmowie Radny chciał uczestniczyć 

w spotkaniu zorganizowanym w Szpitalu w Rydułtowach. Zauważył, że 

odpowiedział mu, iż nie jest w stanie podać daty, bo jeszcze tej daty nie zna. 

Dodał, że wszyscy wiedzą, iż termin i miejsce zostaną zmienione. W związku 

z powyższym, Radny Miasta Rydułtowy przyjął taką wersję, że nie chce mu 

powiedzieć, kiedy odbędzie się spotkanie. Stwierdził, że jest to interpretacja 

Radnego, gdyż on nie ma zamiaru w ten sposób ograniczać mu kontaktu 

z Radnymi. 

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do uchwały w sprawie zmiany 

statutu Szpitala. Zauważyła, że uchwałę przygotowała Naczelnik Wydziału 

Zdrowia i Polityki Społecznej Pani Iwona Koczy, osoba bardzo skrupulatna, którą 

zawsze poważała i ceniła. Natomiast najprawdopodobniej została przygotowana 

na podstawie materiałów, które otrzymała od Dyrektora Szpitala. W związku 

z powyższym poprosiła Starostę Pana Leszka Bizonia, jako nadzorującego 
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Szpital, aby następnym razem w uzasadnieniu do uchwały mimo wszystko 

napisać  np. „punkt a o brzmieniu takim, będzie miał teraz brzmienie takie”. 

Zauważyła, że ostatnio Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odesłał ją do 

szukania w źródłach, tylko że to ona jest Radną i ma prawo pytać. 

Poinformowała, że ściągnęła statut Szpitala, ma nadzieję, że aktualny. 

Zauważyła, że w §15, pkt F pojawiły się takie adnotacje, jak: specjalistę 

ds. kontroli wewnętrznej, zastępuje się pełnomocnikiem do spraw kontroli 

wewnętrznej, dodaje się punkt N, czyli pełnomocnik ds. pacjenta. Zapytała 

Dyrektora PPZOZ czy są to pracownicy, którzy już pracują w Szpitalu i w związku 

z tym, trzeba ich zagospodarować, i są to osoby, mieszkające na terenie powiatu 

wodzisławskiego, a nie np. z Bielska Białej. Stwierdziła, że Dyrektor PPZOZ 

powie, że najlepiej szukać najlepszych, jednak chodzi też o bezrobocie, trzeba 

dbać o tych, którzy mieszkają na terenie powiatu wodzisławskiego. Następnie 

doczytała się, że wobec braku Oddziału Pediatrycznego, za co ma ogromny żal do 

Dyrektora PPZOZ, mimo, że w akapicie jest napisane, że bardzo walczył o ten 

oddział, ale się nie udało, będzie przeniesiona również Pracownia Diagnostyki 

Obrazowej RTG. Zapytała jakie to będą koszty, kto będzie źródłem finansowania. 

Dodała, że ma nadzieję, iż Szpital. Następnie zauważyła, że w uzasadnieniu 

Dyrektor PPZOZ podaje, iż w związku z trudną sytuacją kadrową na Oddziałach 

Chorób Wewnętrznych, koniecznym stało się połączenie oddziałów w jeden 

Oddział Chorób Wewnętrznych z Pododdziałem Geriatrycznym. Zapytała jaka jest 

trudna sytuacja kadrowa. Ponadto Dyrektor PPZOZ napisał, że nie zmniejszy się 

liczba łóżek, a zmiana podyktowana jest względami bezpieczeństwa opieki nad 

pacjentami. Powiedziała, że obawia się, iż pacjenci dopiero teraz będą objęci 

niebezpieczeństwem, ponieważ nie będą mieli gdzie się leczyć. Dodała, że są to 

jej obawy jednak nie rozpatruje się jej prywatnych odczuć. W związku 

z powyższym zapytała ile będzie kosztowała ta zmiana w statucie. Zauważyła, że 

zmiany spowodują konieczność wymiany m.in. pieczątek, dokumentacji czy 

tablic. Zapytała z czego to będzie finansowane. Dodała, że ma nadzieję, iż 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek ma pieniądze i nie zwróci się znowu do 

Zarządu po kolejne miliony. 

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odniósł się do wypowiedzi Radnej Pani 

Danuty Maćkowskiej i powiedział, że jeśli chodzi o nowe stanowiska pracy 

pełnomocników są to osoby, które pracują. W przypadku jednej osoby jest to 

zmiana stanowiska. W przypadku drugiej osoby jest to podział obowiązków, gdzie 

w jednej części będzie pełnomocnikiem do spraw jakości, a w drugiej części 

pełnomocnikiem do spraw pacjenta. Natomiast w zakresie zatrudnienia nic się nie 

zmieni. Następnie wspomniał o pracowniach RTG. Dodał, że temat ten był już 

poruszany przy programie naprawczym. Pracownie rentgenowskie w Rydułtowach 

zostały już zamknięte ze względu na to, że były one przestarzałe. Obecnie ci 

pacjenci są obsługiwani na nowoczesnym sprzęcie, który znajduje się w Poradni 

w Wodzisławiu Śląskim. Poinformował, że są próby ograniczenia kosztów. Jeżeli 

chodzi o likwidację sprzętu, część idzie na złom. Dodał, że czasami za utylizację 

sprzętu trzeba zapłacić, jak np. w przypadku lampy czyli kluczowego elementu 
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w urządzeniu. Następnie odniósł się do pytania Radnej o Oddział Wewnętrzny 

i o to dlaczego dwóch lekarzy, w tym ordynator jednego z oddziałów 

wewnętrznych, złożyli wypowiedzenie. Wyjaśnił, że naturalną rzeczą było 

zabezpieczenie pacjentów i co najważniejsze, nieograniczanie ilości łóżek. 

Przekazał, że decyzja o tym, aby połączyć dwa oddziały, którymi będzie kierował 

jeden ordynator była podyktowana tym, aby właśnie nie ograniczać ilości łóżek. 

Natomiast po rozmowie z ordynatorami pozostałych oddziałów, jak również 

z kandydatem na ordynatora Oddziału Wewnętrznego, nie ma obaw jeśli chodzi 

o bezpieczeństwo na przyszłym połączonym Oddziale Wewnętrznym. Dodał, że 

połączenie dwóch oddziałów pozwoli na przesunięcie łóżek pomiędzy pierwszym 

a drugim oddziałem i przyczynią się do lepszej współpracy z Izbą Przyjęć. 

Zauważył, że kandydat na ordynatora ma pewne propozycje zmiany, która ma 

usprawnić działanie Oddziału, jak również lepsze zagospodarowanie personelu. 

Następnie poruszył kwestię kosztów związanych ze zmianami tablic i pieczątek. 

Poinformował, że pieczątki już dawno planowano zmieniać i sukcesywnie starają 

się to robić. Zauważył, że tablice w szpitalu są nieaktualne, dlatego od dłuższego 

czasu planował, aby powstały nowe tablice informacyjne. Poinformował, że jest 

już projekt tablic, które będą znajdowały się na parterze i na każdym piętrze 

szpitala informujące o tym, które to piętro, czy gdzie znajduje się pracownia 

rentgenowska lub rezonansu. Dodał, że tablice były potrzebne od dawna, 

ponieważ wielu pacjentów zgłaszało, że brakuje takich informacji. Powiedział, że 

taka tablica będzie również umieszczona w windzie. Następnie wyjaśnił, że 

zmiany w statucie, poza drobnymi kwestiami takimi jak nazwy komórek, będą 

dotyczyć usystematyzowania, że będzie jeden szpital, jedna poradnia, jedna 

stacja pogotowia z oddziałem w Rydułtowach, podobnie jak Oddział 

Rehabilitacyjny w Rydułtowach, który jest częścią szpitala w Wodzisławiu 

Śląskim. Zauważył, że z informacji jakie posiada, w 2011 roku była podjęta 

uchwała intencyjna i od 2012 roku były podejmowane działania. Dodał, że teraz 

chciałby już ten etap zakończyć, jeżeli chodzi o sformalizowanie i przygotowanie 

się do zmian, które za niedługo zostaną ogłoszone przez Ministerstwo Zdrowia 

w zakresie nowej wizji i finansowania szpitali.  

Radna Pani Krystyna Kuczera powiedziała, że w swojej wypowiedzi chciałaby 

nawiązać do tematu poruszonego przez Radną Panią Danutę Maćkowską 

i odpowiedzi, której udzielił w tym zakresie Dyrektor PPZOZ, a mianowicie chodzi 

jej o Oddział Chorób Wewnętrznych, który według zapisów w projekcie uchwały, 

będzie jeden. Zauważyła, że Dyrektor PPZOZ potwierdza, iż w związku z tym, że 

nie ma lekarzy, nie ma ordynatora, gdyż złożyli wypowiedzenia, w szpitalu będzie 

jeden Oddział Wewnętrzny. Zauważyła, że jeden z oddziałów chorób 

wewnętrznych liczy na ten czas 45 łóżek, drugi 30 łóżek, czyli łącznie, skoro nie 

będzie ograniczenia ilości łóżek, będzie 75 łóżek. Stwierdziła, że to jest dobry 

symptom do startowania w procesie transformacji. Następnie zapytała Dyrektora 

PPZOZ czy ma on gwarancję, że zostanie zachowany kontrakt. Następnie 

zapytała jaka będzie lokalizacja tego Oddziału, bowiem w budynku 

wolnostojącym, który został w poprzednich latach wyremontowany, nie zmieści 
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się 75 łóżek, a Dyrektor gwarantuje, że nie będą ograniczone łóżka. Poprosiła 

o więcej informacji w tym zakresie.  

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że na dzień dzisiejszy 

dwa oddziały będą w tym samym miejscu, co do tej pory. Jeden w budynku 

głównym, a drugi w pawilonie A, więc tutaj żadnych zmian nie będzie. Dodał, że 

na dzień dzisiejszy można zmienić ilość łóżek pomiędzy dwoma budynkami. 

Natomiast nie wiadomo, co będzie jutro, dlatego że nigdy nie wiadomo, czy np. 

jutro nie odejdą lekarze, albo przyjdą nowi. Poinformował, że ciągle prowadzone 

są rozmowy w sprawie pozyskania kadry lekarskiej. Zauważył, że to trudne 

zadanie. Przekazał, że jeśli chodzi o Oddział Pediatrii niestety nie udało się 

pozyskać lekarzy, pomimo tego, że wszyscy byli w to zaangażowani, zarówno 

poprzedni jak i obecny Zarząd. Powtórzył, że jeżeli chodzi o Oddział Wewnętrzny, 

na chwilę obecną nadal będzie liczył 75 łóżek. Powiedział, że są plany związane 

z działaniami, które przyczynią się do bardziej efektywnego  wsparcia również 

innych oddziałów, szczególnie oddziałów zabiegowych, ale jest to długotrwały 

proces. Natomiast jeżeli chodzi o finansowanie, do tej pory było to finansowane 

dwoma wyróżnikami w umowie. Poinformował, że jest zgoda Narodowego 

Funduszu Zdrowia na połączenie tych dwóch wyróżników w jeden. Dodał, że jest 

również pisemna informacja z Narodowego Funduszu Zdrowia, że w zakresie 

finansowania ryczałtu nic się nie zmienia.  

Radna Pani Krystyna Kuczera powiedziała, że skoro w dwóch miejscach 

będzie funkcjonować Oddział, to ona raczej kwestionuje bezpieczeństwo 

pacjentów i lepszą jakość, dlatego że będzie jeden kierujący Oddziałem i będzie 

on musiał się przemieszczać z jednego oddziału na drugi. Dodała, że ma 

nadzieję, iż będą jeszcze jakieś inne rozwiązania, organizacyjnie będzie to tak 

przygotowane, że faktycznie pacjent Oddziału Wewnętrznego, czy to w jednym 

czy drugim budynku, będzie czuć się bezpiecznie i dojdzie do zdrowia.  

Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek wyjaśnił, że za bezpieczeństwo i pracę 

na oddziale odpowiada zawsze lekarz kierujący oddziałem. Przekazał, że będzie 

robić się wszystko, aby nie zmniejszać ilości łóżek, ale nie wiadomo jak długo 

będzie się to udawało. Powiedział, że tego nie wie, czy lekarze będą wypowiadać 

umowy np. z powodu warunków pracy, które im nie odpowiadają, zbyt niskiego 

wynagrodzenia i innej lepszej propozycji. Dodał, że chciałby to wiedzieć, wtedy 

mógłby zrobić krok do przodu i zaplanować działania.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba stwierdziła, że łączenie Oddziału jest 

spowodowane tym, że lekarze odchodzą. Zapytała Dyrektora PPZOZ czy 

prowadzi on rozmowy z lekarzami i czy są jacyś lekarze chętni do pracy na 

Internie w miejsce lekarzy, którzy z niej odchodzą.  Kolejne pytanie dotyczyło 

tego czy szpital i poradnie są przygotowane do wejścia w życie zapisów 

w zakresie jakości świadczeń usług medycznych. Następne pytanie dotyczyło 

tego czy prowadzone są jakieś kontrole w szpitalu, a jeśli tak, to jakie są ich 

efekty. 
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Dyrektor PPZOZ Pan Cezary Tomiczek odpowiedział, że rozmowy są ciągle 

prowadzone. Dodał, że jeżeli chodzi o lekarzy internistów, brakuje ich na Izbie 

Przyjęć. Stwierdził, że jest bardzo duży problem z pozyskaniem lekarzy właśnie 

na Izbę Przyjęć, ponieważ jest ona bardzo trudnym odcinkiem. Natomiast jeśli 

chodzi o Internę, do tej pory nie było dużego problemu z pozyskaniem lekarzy, 

obecnie jest duży problem. Poinformował, że od 1 października br. przychodzi 

z zewnątrz jeden nowy lekarz na pełen etat. Trwają negocjacje z dwoma 

lekarzami. Powiedział, że nie wie jaki będzie tego efekt. Dodał, że trwają próby 

pozyskania nowych lekarzy. Zauważył, że stawki są zbyt niskie, ale próbuje się 

zachęcać tych lekarzy, gdyż nie zawsze jest to kwestia związana z finansami. 

Powiedział, że ma nadzieje, iż kolejni lekarze przyjdą do szpitala. Następnie 

poruszył kwestię kontroli, o której wspomniała Radna Pani Joanna Rduch-

Kaszuba i powiedział, że Sanepid bywa w szpitalu bardzo często. Stwierdził, że te 

kontrole zawsze są wartością dodaną i podziękował Dyrektorowi Sanepidu za 

współpracę i za pomoc.  Poinformował, że zakończyła się teraz kontrola 

Państwowej Inspekcji Pracy. Jutro będzie miało miejsce podpisanie protokołu. 

Dodał, że ze strony PIP-u i Sanepidu, nie było żadnych kar wymierzonych przez 

te instytucje dla kierownika jednostki, bo to on przyjmuje mandat za niewłaściwe 

wykonanie działań. Następnie poruszył kwestię jakości świadczeń usług 

medycznych i poinformował, że śledzą każdy pomysł legislacyjny w zakresie 

jakości usług medycznych. Również już od samego początku wprowadzają 

zmiany w dokumentacji i w sposobie przyjmowania pacjentów. Powiedział, że 

„wiemy, co powinniśmy jeszcze zrobić”. Dodał, że na niektóre rzeczy nie ma 

jeszcze środków finansowych, ale będzie się aplikować o środki zewnętrzne, aby 

podnosić jakość usług medycznych poprzez systemy, które mają być wdrażane 

szczególnie w AOS-ach, jak również w szpitalu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XVI/182/2012 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 29 marca 2012 roku 

w sprawie nadania statutu Powiatowemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim. W głosowaniu imiennym udział wzięło 24 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 18 radnych, 2 głosy przeciwne, 4 głosy wstrzymujące się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/48/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie  

zmiany Uchwały Nr XVI/182/2012 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 29 marca 2012 roku w sprawie nadania statutu Powiatowemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, została podjęta. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Radna Pani Jolanta Górecka zgłosiła wniosek formalny o reasumpcję 

głosowania. Fakt ten uzasadniła pomyłką w głosowaniu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poprosił o zabranie 

głosu Radcę Prawnego Panią Aleksandrę Mierę-Spyrę.  

Radca Prawny Pani Aleksandra Miera-Spyra poinformowała, że zgodnie 

z §23 Statutu Powiatu Wodzisławskiego, w przypadku, gdy ustalenie wyniku 

głosowania nad projektem uchwały lub w innej sprawie budzi uzasadnione 

wątpliwości, Rada może dokonać reasumpcji głosowania. Natomiast przyczyną 

reasumpcji nie może być, błędne naciśnięcie przycisku. Dodała, że jeżeli któryś 

z radnych pomylił się podczas głosowania, ponosi skutki swojego błędu. To nie 

jest sytuacja, która budzi uzasadnione wątpliwości. Urządzenie zadziałało. 

b) Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze 

Powiatu Wodzisławskiego, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury 

i Sportu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę 

na obszarze Powiatu Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 

radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, 

bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/49/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Wodzisławskiego, 

została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

c) Projekt uchwały w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności 

w Dziedzinie Robotyki w Wodzisławiu Śląskim, przy ulicy Konstantego 

Ildefonsa Gałczyńskiego 1, stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, 

Kultury i Sportu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie założenia Branżowego 

Centrum Umiejętności w Dziedzinie Robotyki w Wodzisławiu Śląskim, przy ulicy 

Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego 1. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 

radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez 
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głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 

27 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/50/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

założenia Branżowego Centrum Umiejętności w Dziedzinie Robotyki 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ulicy Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego 

1, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 28 do 

protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/572/2010 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 10 listopada 2010 roku w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad i trybu umarzania należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Wodzisławskiemu lub 

jednostkom mu podległym, a także udzielania ulg w spłacie tych należności, 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz  

Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LIII/572/2010 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 10 listopada 2010 roku 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad i trybu umarzania należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi 

Wodzisławskiemu lub jednostkom mu podległym, a także udzielania ulg w spłacie 

tych należności. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/51/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany Uchwały Nr LIII/572/2010 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 10 listopada 2010 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

i trybu umarzania należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Powiatowi Wodzisławskiemu lub 

jednostkom mu podległym, a także udzielania ulg w spłacie tych 

należności została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 31 

do protokołu. 

e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego 

Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami, stanowi załącznik nr 32 

do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, 

Kultury i Sportu, Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisję Budżetu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie 

budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 

radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/52/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2024 rok wraz z załącznikami została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

LVI/559/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041, stanowi załącznik 

nr 35 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu. 

Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski w imieniu Zarządu zgłosił 

autopoprawkę do przedłożonego projektu uchwały. Wyjaśnił, że autopoprawka 

dotyczy zwiększenia limitu wydatków na dwa zadania. Pierwsze zadanie pn.: 

„Dostosowanie budynku w Wodzisławiu Śląskim, przy ulicy Bogumińskiej 2 

w związku z budową dźwigu osobowego dla osób niepełnosprawnych”, kwota 

zwiększenia to 50 316,66 zł. Drugie zadanie pn.: „Budowa dźwigu osobowego dla 

osób niepełnosprawnych przy budynku w Wodzisławiu Śląskim ulica Bogumińska 

2”, kwota zwiększenia to 83 112,56 zł. Dodał, że ww. zadania są ze sobą 

merytorycznie powiązane i związane jest to z faktem, iż trzecie zamówienie 

publiczne zostało zakończone najniższą ofertą w kwocie 1 727 429, 22 zł. 

Powiedział, że oferta ta przekracza łączne nakłady finansowe przeznaczone na to 

zadanie o 133 429, 22 zł. Łączny limit wydatków jaki został zabezpieczony 

w budżecie na dwa lata wynosi 1 613 000 zł, z tego zewnętrzne dofinansowanie, 

które Powiat otrzyma to 1 347 982,13 zł. Wyjaśnił, że pierwotnie przewidywano, 

iż na wkład własny przeznaczona zostanie kwota 265 017, 87 zł. W związku 

z powyższym należy zwiększyć wkład własny o 133 429,22 zł. Dodał, że źródłem 

dodatkowych wydatków będzie rezerwa ogólna zarządu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że jest to 

słuszna poprawka albowiem trudno przedłużać przetargi w nieskończoność, 

należy je rozstrzygnąć. Dodał, że trudno mieć nadzieję, iż przetarg zostanie 

rozstrzygnięty po jeszcze niższej cenie skoro przez trzy przetargi nie udało się 

tego zrobić. Stwierdził, że trzeba zwiększyć kwotę, aby kontynuować 

postępowanie ww. zadania.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 

radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/53/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/559/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

g) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pana M. O. S. o 

wprowadzenie audiowizualnej rejestracji przebiegu obrad komisji Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, udostępniania zapisu na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty, nie później niż 

na 7 dni od dnia posiedzenia komisji, stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Radny Pan Mirosław Andreczko powiedział, że rozumie, iż nie ma obowiązku 

umieszczania nagrań z posiedzeń komisji stałych Rady Powiatu na BIP-e, 

natomiast uważa, że mieszkańcy wybrali radnych i on nie widzi przeciwwskazań, 

aby nagrania te udostępniać.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pana M. 

O. S. o wprowadzenie audiowizualnej rejestracji przebiegu obrad komisji Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, udostępniania zapisu na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty, nie później niż na 7 dni od 

dnia posiedzenia komisji. W głosowaniu imiennym udział wzięło 24 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 22 radnych, 1 głos przeciwny, 1 głos wstrzymujący się. 

Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/54/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

rozpatrzenia petycji Pana M. O. S. o wprowadzenie audiowizualnej 

rejestracji przebiegu obrad komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego, 
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udostępniania zapisu na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz 

w inny sposób zwyczajowo przyjęty, nie później niż na 7 dni od dnia 

posiedzenia komisji, została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 40 do 

protokołu. 

h) Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi organowi właściwemu do jej 

rozpatrzenia, stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie przekazania skargi organowi 

właściwemu do jej rozpatrzenia. W głosowaniu imiennym udział wzięło 

23 radnych. Za przyjęciem głosowało 23 radnych, bez głosów przeciwnych, bez 

głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik 

nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/55/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

przekazania skargi organowi właściwemu do jej rozpatrzenia została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

i) Projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim w sprawie przywrócenia bezpośrednich 

połączeń kolejowych Wodzisław Śląski- Gliwice skierowanego do Marszałka 

Województwa Śląskiego, Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego oraz 

Prezesa Kolei Śląskich, stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Towarzystwa 

Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim w sprawie przywrócenia 

bezpośrednich połączeń kolejowych Wodzisław Śląski- Gliwice skierowanego do 

Marszałka Województwa Śląskiego, Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego 

oraz Prezesa Kolei Śląskich. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. 

Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 45 do 

protokołu. 

Uchwała Nr IV/56/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim w sprawie przywrócenia bezpośrednich połączeń kolejowych 
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Wodzisław Śląski- Gliwice skierowanego do Marszałka Województwa 

Śląskiego, Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego oraz Prezesa Kolei 

Śląskich została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 46 do 

protokołu. 

j) Projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim w sprawie bezpośredniego połączenia 

kolejowego Wodzisławia Śląskiego z Chorwacją skierowanego do Ministra 

Infrastruktury oraz Prezesa PKP Intercity, stanowi załącznik nr 47 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Towarzystwa 

Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim w sprawie bezpośredniego 

połączenia kolejowego Wodzisławia Śląskiego z Chorwacją skierowanego do 

Ministra Infrastruktury oraz Prezesa PKP Intercity. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów 

przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/57/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim w sprawie bezpośredniego połączenia kolejowego Wodzisławia 

Śląskiego z Chorwacją skierowanego do Ministra Infrastruktury oraz 

Prezesa PKP Intercity została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 49 do protokołu. 

k) Projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim w sprawie przywrócenia do Wodzisławia 

Śląskiego oferty pociągów dalekobieżnych dostępnych ze stacji Wodzisław 

Śląski skierowanego do Ministra Infrastruktury, Wiceministra Infrastruktury 

oraz Prezesa Zarządu PKP Intercity, stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Towarzystwa 

Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim w sprawie przywrócenia do 

Wodzisławia Śląskiego oferty pociągów dalekobieżnych dostępnych ze stacji 

Wodzisław Śląski skierowanego do Ministra Infrastruktury, Wiceministra 
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Infrastruktury oraz Prezesa Zarządu PKP Intercity. W głosowaniu imiennym 

udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów 

przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/58/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

poparcia apelu Towarzystwa Entuzjastów Kolei z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim w sprawie przywrócenia do Wodzisławia Śląskiego oferty 

pociągów dalekobieżnych dostępnych ze stacji Wodzisław Śląski 

skierowanego do Ministra Infrastruktury, Wiceministra Infrastruktury 

oraz Prezesa Zarządu PKP Intercity została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż 

w okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja Radnego Pana Andrzeja Kani.  

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 9 pkt 12 ustawy o samorządzie 

powiatowym, interpelacje i zapytania muszą zostać zgłoszone na piśmie, 

a odpowiedź też jest udzielana pisemnie.  

Radny Pan Leszek Bednorz zwrócił się do Starosty Pana Leszka Bizonia 

i zapytał czy udało się uzyskać informację na temat remontu drogi Radlin-

Wodzisław Śląski, która co prawda należy do Generalnej Dyrekcji Dróg.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że nie udało się nic 

ustalić. Dodał, że do końca tygodnia na pewno przekaże Radnemu informację 

w tym temacie.  

Radny Pan Marek Tumułka powiedział, że na ostatniej sesji radni zostali 

poinformowani czego dotyczą interpelacje i jakie powinny one mieć znamiona.  

Przekazał, że złożył taką interpelację odnośnie przebudowy skrzyżowania ulicy 

Wałowej z Radlińską. Przed chwilą Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że 

odpowiedzi udzielane są na piśmie. Zauważył, że minęło już sporo czasu, a on 

nadal nie uzyskał odpowiedzi.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że odpowiedź na 

interpelację Radnego była przygotowana i wysłana drogą mailową na adres 

Radnego.  

Radny Pan Marek Tumułka stwierdził, że możliwe, iż odpowiedź wpadła do 

spamu.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poprosił, aby Radny Pan Marek 

Tumułka sprawdził i w razie czego skontaktował się z nim. 
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Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zwróciła się do Starosty z pytaniem, czy 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej może uczestniczyć w pracach związanych 

z przygotowaniem strategii dotyczącej merytorycznych tematów Komisji, np. 

pieczy zastępczej. Dodała, że jedna z osób specjalizująca się w tym zakresie, jest 

zainteresowana i chciałaby współpracować przy tworzeniu tej strategii.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że zawsze przy każdych 

tego typu działaniach można rozmawiać. Dodał, że często zapraszani są radni 

i inne osoby działające w jednostkach powiatowych. Zauważył, że zawsze 

największym problemem była do tej pory aktywizacja tych osób, ale jeżeli są 

chętni, jest otwarty i w każdej chwili zaprasza do współpracy.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Witold Mandrysz zwrócił się do 

Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona i powiedział, że w zasadzie chodzi 

o to, czego byli świadkami w Powiecie Recklinghausen, a dokładnie wszystkich 

pomysłów dotyczących m.in. unaturalnienia koryt rzek. Zauważył, że na terenie 

powiatu wodzisławskiego znajduje się dosyć dużo różnego rodzaju cieków, 

włącznie z Leśnicą. Poinformował, że obecnie zgłaszają się do niego mieszkańcy 

Radlina II, gdzie Potok Radliński tudzież Leśnica były czyszczone. Zauważył, że to 

czyszczenie jest regularnie tak samo realizowane, czyli wyrzucane są te rzeczy 

na brzeg. „Dostajemy” informacje, że taka jest technologia. Powiedział, że co do 

zasady, nie kłóci się z technologią, ale to powoduje sytuację, w której tak 

naprawdę wszystko z powrotem spływa do rzeki. Dodał, że wie, iż to nie jest 

zadanie powiatu. Wyjaśnił, że chodzi mu z jednej strony o to, czy można 

w Wydziale Ochrony Środowiska uzyskać jakąś informację, czy to wytłumaczenie 

jest zasadne, czy można w jakiś inny sposób z wykonawcami, tudzież z Wodami 

Polskimi dyskutować. Powiedział, że to wszystko, o czym mówi, jest powiązane 

z koncepcją „Niebieskiego Ładu”. Dodał, że z „Green Deal”, czyli „Zielonym 

Ładem”, „mamy” różnego rodzaju doświadczenia. Przekazał, że kolejnym 

elementem, na który ostatnio Unia Europejska zwraca dosyć mocną uwagę, jest 

„Blue Deal”, czyli „Niebieski Ład”. Poinformował, że sporo środków finansowych 

przekazywanych będzie właśnie na retencję. Powiedział, że do tej pory mówi się 

o rzekach, potokach w kategorii ochrony przeciwpowodziowej, a chyba 

należałoby się skupić na retencji. W związku z tym pojawia się pytanie, czy 

w tym kierunku podejmowane są jakieś kroki. Czy wydziały Starostwa 

Powiatowego związane z pozyskiwaniem środków, mają jakieś strategie, 

pomysły, czy kierunki. Czy „chcemy” na poziomie powiatu zająć się tym, co za 

jakiś czas może być poważnym problemem, gdyż wszyscy wieszczą, że następne 

konflikty, jakie będą, to właśnie o wodę. Retencja to jest rzecz przyszłości, jeżeli 

już nie przeszłości i wydaje mu się, że Powiat powinien zwrócić na to swoją 

uwagę i zacząć planować działania. Powiedział, że z informacji jakie posiada 

Wodzisław Śląski pozyskał środki dotyczące częściowej przebudowy albo 

rewitalizacji Leśnicy. Zauważył, że projekt ten jest tylko skupiony na ochronie 

przeciwpowodziowej. Poinformował, że oczywiście nie oczekuje odpowiedzi na 

teraz.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że sądzi, 

iż odpowiedź będzie na pewno bardziej skomplikowana i nie będzie możliwe 

udzielenie wyczerpującej odpowiedzi w tej chwili. Zasugerował przygotowanie 

odpowiedzi pisemnej w tym temacie. Dodał, że temat jest o wiele bardziej 

skomplikowany, to są kwestie własnościowe rowów. Powiedział, że trochę zna ten 

temat, który zawsze budził emocje. Zauważył, że obecny punkt to interpelacje 

i zapytania, w związku z tym poprosił o złożenie pytania na piśmie, w formie 

interpelacji, z uwagi na fakt, iż problem jest  bardziej złożony. Wówczas 

merytoryczny wydział udzieli odpowiedzi w tym temacie.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że w Powiecie 

Recklinghausen powstała specjalna ustawa po to, żeby rzekę Emscher 

praktycznie wybudować od nowa w innym biegu. Następnie zauważył, że chodzi 

o sprawy własnościowe Wody Polskie, gminy i powiat, ale powiat może być 

koordynatorem.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

zapytanie było szersze, również o retencję, o oczyszczenie mniejszych rowów. 

Dodał, że jeżeli chodzi o większe rowy, podlegają one pod Regionalną Dyrekcję. 

Stwierdził, że jest to problem o wiele bardziej skomplikowany. Zaproponował aby 

w sposób wyraźny sprecyzować pytanie, a Starostę oraz merytoryczny wydział, 

poprosił o odpowiedź.  

Radny Pan Robert Wala powiedział, że chciał właśnie zwrócić uwagę na fakt, iż 

obecny punkt to  interpelacje i zapytania radnych, a one składane są na piśmie, 

ale już zwrócono na to uwagę.  

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wnioski, zgodnie z §18 Statutu Powiatu Wodzisławskiego, mogą być zgłaszane 

ustnie i pisemnie. Oczywiście oświadczenie, musiałoby być składane na piśmie.  

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że chyba większość z radnych wie, 

a zwłaszcza tych z Wodzisławia Śląskiego, że skrzyżowanie ulicy Pszowskiej 

z Górniczą będzie modernizowane. Zaapelował do Starosty, aby w tym temacie 

zwrócić uwagę, na to żeby informacja była przekazana odnośnie modernizacji 

wspomnianego skrzyżowania. Stwierdził, że często takie informacje są 

przekazywane w sposób mało precyzyjny. Następnie poprosił o współpracę 

z generalnym inwestorem, czyli z Urzędem Marszałkowskim, aby zniwelować 

utrudnienia. Zauważył, że ulica Pszowska jest drogą gdzie natężenie ruchu jest 

bardzo duże. Stwierdził, że przekazanie informacji i współpraca przyczynią się do 

sprawnej modernizacji skrzyżowania.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że podejmowane są 

starania, aby jak najściślej współpracować z Zarządem Dróg Wojewódzkich 

w tym względzie. Przekazał, że obecnie projekt jest na etapie opracowywania 

organizacji ruchu. Dodał, że są dwie lub trzy wersje. Czynione są starania, aby to 
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była wersja najmniej uciążliwa dla mieszkańców. Natomiast, jeżeli chodzi 

o przekazywanie informacji, pomimo chęci przekazywania ich na bieżąco, nie 

zawsze Zarząd Dróg Wojewódzkich te informacje w taki sposób przekazuje. 

Czasami trzeba się upomnieć. Poinformował, że na podstawie dokumentacji 

został ogłoszony i zrealizowany przetarg. Dodał, że informacje będą 

przekazywane na bieżąco. Poinformował, że dwa miesiące temu, na początku 

obecnej kadencji, rozmawiał z Wicemarszałkiem, który zajmuje się drogami, 

w temacie nowej nawierzchni na ulicy Pszowskiej od skrzyżowania przy 

Starostwie do ulicy Matuszczyka. Dwa tygodnie temu otrzymano informację, że 

na ten rok niestety Urząd Marszałkowski nie ma i raczej nie będzie miał środków 

na nową nawierzchnię. Podobnie droga w Marklowicach. Przekazał, że wstępna 

deklaracja jest, z uwagi na zły stan techniczny. Dodał, że obiecano ujęcie tych 

zadań w przyszłorocznym budżecie. Poinformował, że informacje w tym temacie 

będą przekazywane.  

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapoznał radnych 

z harmonogramem posiedzeń Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego w miesiącu 

sierpniu 2024 roku. 

Ad. 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 

Pan Tadeusz Chrószcz zamknął obrady IV sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Protokołowały: 

Dorota Haleš 

Patrycja Wolska  
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